



BOLETIN OFICIAL

DEL

OBISPADO DE SALAMANCA

Las reclamaciones se harán, en el preciso término de un mes,
á la Dirección del BOLETÍN ECLESIÁSTICO, calle de la Rua, 59.

ACTA PII PP. X

LITERAE ENCYCLICAE

Venerabilibus Fratribus Patriarchis, Primatibus, Archiepiscopis,
Episcopis, aliisque locorum ordinariis, pacem et communionem
cum apostolica sede habentibus

PIUS PP. X

*Venerabiles Fratres salutem et apostolicam
benedictionem*

Iamdudum in Lusitania incredibilem quemdam cursum fieri per omnem immanitatem facinorum ad Ecclesiam opprimendam, vobis quidem omnibus. Venerabiles Fratres, satis cognitum arbitramur Nam, ubi status eius civitatis in formam conversus est reipublicae, continuo coepisse, aliud ex alio, sanciri talia quae inexpiable religionis catholicae spirent odium, quis ignorat? Violenter pelli de medio vidimus familiias religiosorum, atque hos, maximam partem, dure inhumaniterque e Lusitanis exterminari finibus. Vidimus, ob studium pertinax omnem disciplinam ciuillem profanandi nullumque religiosae rei vestigium in actione vitae communis relinquendi, expungi de nu-

mero festorum festos Ecclesiae dies; iuri iurando insitam religionis notam detrahi; festinanter legem de divortiis condi; praceptionem doctrinae christianaæ a scholis publicis excludi. Denique, ut alia omittamus quae persequi longum est, vehementius ab his Antistites sacrorum peti, duosque e spectatissimis Episcopis, Portugallensem et Beensem, viros cum integritate vitae tum magnis in patriam Ecclesiamque pro meritis illustres, de sedibus honoris sui deturbari.— Quum autem novi gubernatores Lusitaniae tot tanta que ederent imperiosae libidinis exempla, scitis quam patienter quam moderate sese adversus eos Apostolica haec Sedes gesserit. Evidem summa diligentia duximus cavendum, ne quidquam ageremus, quod posset contra Rempublicam hostiliter actum videri. Nonnulla enim spe tenebamur fore, ut ii aliquando saniora inirent consilia, ac de iniuriis illatis aliquo tandem pacto Ecclesiae satisfacerent. Verum tota re Nos fefellit animus: ecce nefario operi tamquam fastigium imponunt pessimae ac perniciosissimae promulgatione legis de Civitatis ab Ecclesiae rationibus separandis. Iamvero vulnus tam grave iuri et dignitati inustum religionis catholicae toleranter ferre ac praeterire silentio haudquaquam apostolici religio officii Nos patitur. Quapropter his vos litteris appella mus, Venerabiles Fratres, universoque nomini christiano omnem huius facti indignitatem denuntiamus.

Principio legem de qua loquimur, absurdum quidam esse et monstruosum appareat ex eo, quod rem publicam divini cultus esse expertem statuit, quasi vero non ab Ipso, qui conditor et conservator est rerum omnium, cum homines singuli tum consociatio quaevis hominum et communitas pendeat; item, quod catholicae religionis observantia solvit Lusitaniam; eius inquit religionis, quae huic genti maximo semper praesidio et ornamento fuit, quamque universitas fere civium profitetur. Sed tamen, esto: placuit tantam civitatis Ecclesiaeque coniunctionem, eamque sollemni pactorum fide confirmatam, discindi. Hoc posito discidio, consentaneum profecto erat. omittere Ecclesiam et sinere ut communis libertate ac iure uteretur, quo quisque civis et honesta quaeque civium societas utitur. Quod totum contra est. Nam a separatione qui-

dem haec lex nomem habet, re tamen ipsa eam habet vim, ut Ecclesia in externis bonis ad extremum inopiae spoliando redigat, in iis autem quae sunt sacrae potestatis ac spiritus, in servitutem reipublicae opprimendo tradat.

Et primum, quod attinet ad res externas, ita se Lusitana Respublica ab Ecclesia segregat, ut nihil omnino ei relinquat unde tueri decus Domus Dei, sacrificolas alere, multiplicia caritatis pietatisque exercere munia possit. Etenim, huius praescripto legis, non solum quascumque res Ecclesia mobiles immobiles obtinet, ex earum possessione, quamvis optimo iure parta, detruditur; verum etiam quaevis ei potestas admittur quidquam sibi in posterum acquirendi. Statuitur quidem, ut certa civium corpora divino cultui exercendo praesideant; verum quae his datur facultas ad accipiendum quidquid in eam causam oblatum sit, mirum quam angustis terminis circumscribitur. Praeterea quibus obligationibus obstricti, cives catholici aliquid vel subsidii vel stipendii suo quisque curioni praestare consueverunt, eas extinguit lex ac perimit, prohibens, ne quid iam eo nomine exigatur. Utique sinit, ut ipsi sumptibus in divinum cultum faciendis catholici homines voluntaria stipulis collatione provideant; sed tamen iubet de summa ob eam rem conflata detrahi tertiam partem et in officia beneficentiae civilis insumi. Atque ad haec omnia illud velut cumulus accedit, quod ex hac lege aedificia quae deinceps comparari aut exstrui contingat in usum sacrorum, ea, cum definitus annorum numerus effluxerit, submotis possessoribus legitimis nec iis factis indemnisbus, in publicum referentur.

De rebus vero, in quibus sacra Ecclesiae potestas proprie versatur, multo est gravius multoque perniciosius ludibrium *Separationis* huius, quae, uti diximus, ad indignam ipsius Ecclesiae recidit servitutem. — Primum omnium, Hierarchia prorsus, tamquam ignorata, negligitur. Si qua de hominibus sacri ordinis mentio fit, ideo fit, ut interdicatur eis, ne ullo se modo ordinationi religiosi cultus immisceant. Omnis ea cura demandata est consociationibus *laicorum*, quae institutae iam sint, aut futurae sint, beneficentiae causa, et quidem institutae ad normam disciplinae civilis,

ex auctoritate Reipublicae, nulla ut ratione ab Ecclesiae potestate pendeant. Quod si de consociatione, cui sit hoc muneris deferendum, clerici cum laicis dissenserint, aut inter laicos ipsos non convenerint, diiudicanda res relinquitur non Ecclesiae sed arbitrio Reipublicae, quae sola in hisce institutis dominatur. Atque in constituendo divino cultu usque adeo rectores rei Lusitanae non patiuntur locum esse Clero, ut aperte praescriptum et statutum sit, non posse, qui religionis ministeriis sint addicti, aut in decurias parochiarum cooptari aut in partem vocari administrationis vel regiminis consociationum, quas memoravimus: qua quidem praescriptione nihil iniquius aut intolerabilius cogitari potest, cum clericorum ordinem in ea ipsa re, qua praestat, inferiorem, quam ceteros cives, conditio faciat.

Quibus autem vinculis Lusitana lex constringat et implicet Ecclesiae libertatem, vix credibile est: adeo cum institutis horum temporum atque etiam cum publicis libertatum omnium praeconiis pugnat res: adeo est humano quovis civilique populo indigna. Igitur sancitum est gravibus poenis, ne qua sacrorum antisstitum acta mandari typis, ullove pacto, ne intra parientes quidem templorum, proponi populo liceat, nisi concessu Reipublicae. Praeterea interdictum, extra sacrarum aedium limina, ne, inconsulta Republica, caeremoniarum quid celebretur, ne qua pompa circumducatur, ne quis ornamenta sacra neve ipsam vestem talarem gerat. Item vetitum, non modo ad monumenta publica, sed etiam ad aedes privatorum quidquam apponi quod catholicam religionem sapiat; at minime vetitum, quod catholicos offendat. Item societatem coire religionis pietatisque colendae gratia, non licet: cuius quidem generis societas eodem plane habentur loco atque illae nefariae, quae scelerum causa conflentur. Ad haec, cum concessum sit omnibus civibus ad suum arbitrium uti posse rebus suis, catholicis tamen, contra ius fasque importune coangustatur potestas huiusmodi, si quid de suo attributum velint solandis piorum manibus aut sumptibus divini cultus suppeditandis et quae id genus pie statuta iam sunt, impie deformata convertuntur in alios usus, violatis testamentis et voluntatibus auctorum.

Denique Respublica—id quod maxime est acerbum et grave—non dubitat regnum invadere auctoritatis Ecclesiae. ac plura de ea re praescribere, quae cum ad ipsam sacri ordinis constitutionem spectet, praecipuas curas Ecclesiae sibi vindicat: de disciplina dicimus et institutione sacrae iuuentutis. Neque enim solum cogit alumnos Cleri, ut doctrinae et litterarum studiis, quae theologiam antecedunt, in lyceis publicis student operam, ubi ipsorum integritas fidei, ob alienum a Deo Ecclesiaque institutionis genus, praesentissimis sane periculis est obiecta; verum in domesticam etiam Seminariorum vitam temperationemque sese infert Respublica, sibique ius arrogat designandi doctores, probandi libros, sacra Clericorum studia moderandi. Ita vetera in usum revocantur scita *Regalitarum*; quae quidem molestissimam arrogantiam haberunt, dum Civitatis Ecclesiaeque concordia stetit, nunc vero, quum Civitas sibi cum Ecclesia nihil iam vult esse, nonne pugnantia et plena insaniae videantur?—Quid, quod etiam ad Cleri depravandos mores atque ad incitandam defectionem a praepositis suis hanc apprime factam legem dixeris? Nam et certas pensiones ex aerario assignat iis, qui sint, antistitum auctoritate, a sacris abstinere iussi, et singularibus beneficiis sacerdotes ornat; qui, suorum officiorum misere immemores, ausi fuerint attentare nuptias, et, quod referre piget, eadem beneficia ad participem fructusque, si qui fuerint superstites, sacrilegæ coniunctionis extendit.

Postremo parum est quod Ecclesiae Lusitanae, suis despoliatae bonis, servile prope iugum imponit Respublica, nisi etiam nitatur, quantum potest, hinc ipsam e gremio catholicae unitatis deque complexu Ecclesiae Romanae divellere, illinc impedire, quomodo religiosis Lusitaniae rebus Apostolica Sedes auctoritatem prouidentiamque suam adhibeat. Itaque ex hac lege, ne Romani quidem Pontificis iussa per vulgari, nisi concessum sit publice, licet. Pariter sacerdoti, qui apud aliquod athenaeum, Pontifícia auctoritate constitutum, academicos in sacris disciplinis gradu consecutus sit, etiam si theologiae spatium domi confecerit, sacris fungi muneribus non licet. In quo planum est, quid velit Respublica: nempe efficere, ut

adolescentes clerici, qui perfici sese et perpoliri in studiis optimis cupiunt, ne ob eam causam conveniant in hanc urbem, principem catholici nominis; ubi certe proclivius, quam usquam alibi, factu est, ut et mentes incorrupta christianaæ doctrinae veritate, et animi sincera in Apostolicam Sedem pietate ac fide conformentur. Haec, praetermissis aliis, quae quidem non minus iniquitatis habent, haec igitur praecipua sunt improbae huius legis capita.

Itaque, admonente Nos Apostolici conscientia officii ut, in tanta importunitate et audacia inimicorum Dei, dignitatem et decus Religionis vigilantissime tueamur, ac sacrosancta Ecclesia catholicae iura conservemus, Nos legem de Lusitana Republica Ecclesiaque separandis, quae Deum contemnit, professionemque catholicam repudiat; quae pacta solemniter conventa inter Lusitaniam et Apostolicam Sedem, ius naturae ac gentium violando, rescindit; quae Ecclesiam de iustissima rerum suarum possessione deturbat; quae ipsam Ecclesiae libertatem opprimit divinamque constitutionem pervertit; quae denique maiestatem Pontificatus Romani, Episcoporum ordinem, Clerum populumque Lusitaniae atque adeo catholicos homines, quotquot sunt orbis terrae, iniuria contumeliaque afficit, pro apostolica auctoritate Nostra improbamus, damnamus, reiicimus. Quum autem vehementer conquerimur huiusmodi latam, sancitam, propositam in publicum esse legem, sollemnemque cum omnibus, quicumque rei auctores ac participes fuerunt, expostulationem facimus, tum vero quidquid ibi contra inviolata Ecclesiae iura statutum est, nullum atque inane et esse et habendum esse edicimus ac denuntiamus.

Profecto haec difficillima tempora, quibus Lusitania, post indictum publice Religioni bellum, conflictatur, magnam Nobis sollicitudinem tristitiamque efficiunt. Dolemus nimirum tot malorum spectaculo, quae gentem Nobis penitus dilectam, premunt, angimur exspectatione acerbiorum rerum, quae certe eidem impendent, nisi qui praesunt, mature se ad officium revocarint. Sed vestra Nos eximia virtus, Venerabiles Fratres, qui Lusitanam gubernatis Ecclesiam, Clerique istius ardor vestrae virtuti mirabiliter con-

cinens, valde consolatur, bonamque spem affert, fore istic aliquando res, Deo adiuvante, meliores. Vos enim omnes non sane securitatis rationem aut commodi, sed officii et dignitatis habuistis nuper, cum iniquam *discidii* legem palam et libere indignando repudiastis; cum una voce professi estis malle vos vestrorum iactura bonorum sacri munera redimere libertatem, quam pro mercedula pacisci servitutem; cum denique negastis ullo unquam aut astu aut impetu inimicorum posse vestram cum Romano Pontifice coiunctionem labe-factari. Ista quidem, quae in conspectu Ecclesiae universae dedistis, fidei, constantiae magnique animi praeclera documenta, sciatis cum voluptati bonis omnibus, tum vobis honori, tum ipsi laboranti Lusitaniae emolumento fuisse non mediocri.—Quare pergit, ut instituistis. Religionis causam, quacum salus ipsa communis patriae connexa est, agere pro viribus: sed videte in primis, ut et ipsi inter vos, et christianus populus vobiscum, et omnes cum hac Beati Petri Cathedra summam concessionem et concordiam retineatis diligenter et confirmetis. Hoc enim auctoribus nefariae legis propositum est, quod diximus: non a Republica (ut videri volunt) *separare* Ecclesiam Lusitanam, quam despoltant opprimuntque, sed a Vicario Iesu Christi. Quod si tali hominum consilio ac sceleri occurrere atque obsistere omni vos ope studueritis, iam rebus Lusitaniae catholicae commode per vos consultum fuerit. Nos interea, pro singulari qua vos diligimus caritate, Deo omnipotenti supplices erimus, ut diligentiae studioque vestro bonus faveat.—Vos autem rogamus, reliqui orbis catholici Antistites, ut id ipsum officii tam necessario tempore sollicitis e Lusitania fratribus praestare velitis.

Auspicem vero divinorum munera ac testem benevolentiae Nostrae, vobis omnibus, Venerabiles fratres, et Clero populoque vestro Apostolicam benedictionem peramanter impertimus.

Datum Romae apud S. Petrum die XXIV mensis Maii, in festo Dominae Nostrae Mariae, adiutricis christianorum, anno MCMXI, Pontificatus Nostri octavo.

PIVS PP. X.

DILECTO FILIO NOSTRO
GREGORIO, S. R. F., PRESB. CARD. AGUIRRE,
ARCHIEPISCOPO TOLETANO

PIUS PP. X

Dilecte fili noster salutem et Apostolicam benedictionem

Qui propediem ex omnibus terrarum partibus Matrium convenient catholici, ut solemnem coetum Eucharisticum, te, Legato Nostro, praesidente, celebrent, eos bene multos fore, Nos quidem audimus valde libenter: cumque perspectum habeamus tuorum praesertim popularium ardorem religionis et Fidei, non difficile coniicimus. singularis magnificentiae futuros esse honores, qui Sacramento Augusto apud vos apparantur. Profecto, si nulla in re, quae ad catholicam professionem pertineat, decet populum Hispanum a quoquam superari, minime omnium decet in cultu Domini Nostri, sub velis mysticis nobiscum versantibus: quandoquidem proprium Hispaniae ornamentum ille exstitit, qui ob insigne huius Sacramenti studium Eucharisticis caetibus et sodalitiis datus est patronus caelestis, Paschalis Bailon. Jam vero ita rem vobis evenire cupimus, ut non solum coeuntium frequentia aut caerimoniarum splendore, sed etiam et maxime ubertate fructuum iste conventus nobilitetur. Etenim huc omnino spectare vestra debent consilia, quo potissimum curae cogitationesque Nostrae sunt conversae, ut homines ad majorem adducantur et cognitio nem et amorem et consuetudinem Iesu Christi. Intelligitis autem ipsi in pia religiosaque communicatione Sacramenti vivifici esse omnia: ob eamque causam in primis oportere apud christianos, non tantum qui adulta aetate, sed quicumque rationis sunt compotes, usus Eucharistiae frequens atque adeo quotidianus invalescat. Primum omnium igitur ea, quae sunt in hoc genere praecipua ex recentioribus actis Sedis Apostolicae, id est Decessoris Nostri illustris Encyclicas Literas *Mirae charitatis*, et utrumque Decretum Nos-

trum *Sacra Tridentina Synodus et Quam singulari*, proposita animis vestris habebitis nempe ad considerandum, quibus viis possint toto orbe catholico plenius ac felicius ad effectum pervenire. Praeterea, omnia propagare latius, quaecumque sunt alendae erga Eucharistiam communis religioni salubriter instituta, vestrae diligentiae pietatisque erit. Nos illud magno pere probamus, quod multis locis fieri consuevit, ut nullus sit Dominicus festusque dies, quin ad universa templa et sacella publica utriusque Cleri ostensione Sacramenti bene dicatur adstantibus; idque ut inducatur in morem ceterarum dioecesum scitote Nobis admodum in optatis esse. Pergratum etiam nobis feceritis, si crebras salutationes, si adorationes perpetuas, si solemnes supplicationes delitescentis Dei vobis curae fuerit omni ope proveere. At praecipue animos attendite ad rem eiusmodi, quam nemo divinae Eucharistiae cultor, qui rite sit de sempiterna fratrum salute sollicitus, neglexerit. Cognitum est, nimium saepe solere, ob perversam opinionem humanitatis et misericordiae hoc pessimii officii praestari morientibus, ut sacerdos non advocetur, nisi cum postremus torpor sensum mentem ad externa iam hebetaverit. Ita cernere passim licet homines christianos hinc decedere non refectos de Christi Corpore, quod unicum viaticum est ad caelestem patriam. Vos igitur summo studio contendite tam perniciosi mali delere stirpes et vulgo persuadere hoc germanae caritatis praeceptum, ut, qui periculose decumbant, iis tanta melioris vitae adiumenta, quam primum possit, ministrentur.—Restat, ut consiliis cooptisque vestris divinae gratiae munera precemur, quod ex animo facimus, auspice benedictione Apostolica, quam ipsam praecipuae benevolentiae Nostrae testem, tibi, dilekte Fili Noster, et omnibus qui coetus istius erunt participes, amantissime impertimus.

Datum Romae apud S. Petrum die V mensis Junii anno MCMXI, Pontificatus Nostri octavo.

PIUS PP. X.

CARTA INTERESANTE

con que Su Santidad ha distinguido merecidamente al Excelentísimo Sr. Obispo de Vich, por su última Carta pastoral «Dios y el César».

Al Venerable Hermano José, Obispo de Vich.

VICH.

PÍO PP. X

Venerable Hermano: Salud y bendición Apostólica. En medio de las amarguras que Nos apenan cada día más por los males que afligen y los que amenazan á la Iglesia católica, en la nación española, Nos ha servido ciertamente de gran consuelo la Carta pastoral que poco ha dirigiste al pueblo. Realmente en ella te muestras el Obispo cual lo describe el Apóstol, *adicto á las verdades de la fe según se le han enseñado á él, á fin de que sea capaz de instruir en la sana doctrina y redargüir á los que contradijeren.* Y en verdad, que con sana doctrina y perfectamente acomodada á las circunstancias de la sociedad, has instruido al pueblo que se te confiara, exponiendo e ilustrando magníficamente los principios según los cuales han de componer sus mutuos asuntos ambas potestades, la eclesiástica y la civil: y á los contradicentes no sólo les has redargüido brillantemente, sino que, además has puesto al descubierto los ocultos planes que conciernen y has desvanecido y pulverizado los sofismas del falso liberalismo.

Cierto que los perjuicios causados á la fe católica, los cuales recuerdas con dolor, provienen, como de fuente principal, de que los que gobernan la cosa pública se creen investidos de autoridad no ceñida por límite alguno, ni siquiera en las cosas que atañen á la religión. Cuán lejos sea esto de la verdad lo convence tu discurso de una manera terminante, cuando, fundado en aquella sentencia del Evangelio: *Dad al César lo que es del César y á Dios lo que es de Dios,* demuestra que por el derecho natural y divino les han sido constituidos sus límites á los gobernantes, y que les es lícito el resolver por sí solos, y sin que inter-

venga el consentimiento y autoridad del Jefe supremo de la Iglesia, aun aquellos asuntos que se llaman de *materia mixta*. Pues no es lícito jamás prescindir de la autoridad del Romano Pontífice cuando se trata de negocios de todo un pueblo que pertenecen á la Iglesia, y mucho más, cuando tales asuntos se cuentan entre las causas que suelen llamarse mayores, ó cuando pactos solemnes obligan á mantenerlos valideros y firmes.

Y á la verdad, si desentendiéndose del Romano Pontífice, el Gobierno de vuestra nación presumiese legislar en materia religiosa (á lo cual no se atreven ni los mismos príncipes no católicos), por este mismo hecho se separaría de su profesión de católico, y hasta abdicaría de los mayores timbres de gloria que heredara de los antepasados, y destruiría la misma organización del Estado, ya que, sin duda alguna, es la fe católica la que por encima de todo hace que los pueblos de España formen una sola nación.

Ni carece tampoco de oportunidad lo que atinadamente añades respecto de la benevolencia y facilidad con que la Iglesia atiende los honestos y justos deseos. Pues aunque ella sea inmutable en lo concerniente á la fe y costumbres, sin embargo, en lo demás nunca rehuye acomodarse á los justos anhelos; y contrariarán á una verdad clarísima las falsas opiniones con que los enemigos de la Iglesia quisieran persuadir á los demás, de que las negociaciones entabladas en estos últimos tiempos entre la Santa Sede y el Gobierno español, han sido interrumpidas por la voluntad intransigente del Pontífice; cuando, por el contrario, es muy cierto que los designios del Papa han sido siempre muy llenos de benignidad y prontos para la concordia.

Esto que enseñaste, Venerable Hermano, y clara copiosamente, lo conceptuamos de tanta importancia en las circunstancias actuales, que quisiéramos fuese divulgado profusamente por toda España. Porque abrigamos la confianza de que una vez los ánimos de los católicos estén bien penetrados de los puntos de la excelente doctrina expuestos en tu Carta, les suministrarán nuevos alientos para una vigilancia saludable y fructuosos trabajos. Y estos trabajos, salvo

siempre el respeto debido á las justas leyes, han de ser ahora más enérgicos, ya que los males que de tiempo amenazan, han adquirido mayor gravedad y se vienen encima de los católicos. Para apartarlos, es menester que cuantos se precian de católicos en España estén unidos, formando un solo corazón y una alma sola, y observen con toda fidelidad las enseñanzas de la Sede Apostólica, á la cual han de estar firme y constantemente adheridos.

Sea prenda de las gracias divinas y testimonio de nuestra benevolencia la Bendición Apostólica que enviamos á tí, Venerable Hermano, y á tu Clero y pueblo muy afectuosamente en el Señor.

Dado en San Pedro de Roma, el día 1º de Mayo de 1911, año octavo de Nuestro Pontificado.

PIO PP. X.

CIRCULAR

Llamamos especialmente la atención de los venerables Párrocos y demás Clero, sobre el siguiente documento:

Suprema S. Congregatio S. Officii

(SECTIO DE INDULGENTIIS)

DECRETUM

PORTIUNCULAE, quam vocant, INDULGENTIAE lucrandae redeunte iam die, innumerae propemodum Apostolicae Sedi preces undequaque gentium oblatae sunt aliaeque offerendae praevidentur tum ad iam obtentiarum hac in re concessionum prorogationem tum ad novarum elargitionem impetrandam. Cum igitur Supremae huius Sacrae Congregationis Sancti Officii, cui Indulgenciarum moderandarum munus incumbit, mens sit certas ac fixas super praestantissimo huius-

modi spirituali favore normas praestituere, ne forte alicubi fideles, dum hae parantur, eo fraudari contin-
gat. Emi ac Rmi DD. Cardinales Inquisitores Gener-
ales in plenario conventu habitu teria IV die 24 huius
mensis generali Decreto, *usque ad novam dispositio-
nem valituro*, statuendum censuerunt:

1.^o Omnes et singulae tam pro fidelibus in saeculo viventibus quam pro piis communitatibus antea a Sancta Sede factae et iam nunc expiratae vel in pos-
terum expiraturae de Portiunculae Indulgentia con-
cessiones prorogatae habeantur sine die, firmis, quoad
cetera, clausulis et conditionibus praecedentis Indulti
habitaque ratione, quoad utile sacris visitationibus
peragendis tempus, novissimi huius eiusdem Supre-
mae Sacrae Congregationis Decreti diei 26 Ianuarii
anni currentis (*Acta Apostolicae Sedis, an. III, vol.*
III, pag. 64) (1).

2.^o Quod ad novas concessiones tam pro fidelibus
in saeculo viventibus quam pro piis communitatibus,
providendum pariter sine die committitur respectivis
Ordinariis cum facultatibus necessariis et opportunis,
salvis tamem clausulis et conditionibus *Motu Proprio*
die 11 Iunii anni elapsi praescriptis (*Acta Apostolicae
Sedis, an. II, vol II, pag. 443*).

3.^o Itidem, demum, respectivis Ordinariis proro-
gatur sine die facultas, praefato *Motu Proprio* supe-
riore anno eisdem concessa, statuendi ad supradic-
tam Indulgentiam lucrandum, loco diei secundae Au-
gusti, Dominicam proxime insequentem, servatis
clausulis et conditionibus ibidem appositis.

Quae omnia SSmus D. N. D. Pius divina providen-
tia PP. X, in solita audientia R. P. D. Adssessori se-
quenti die impertita benigne adprobare ac suprema
Sua auctoritate confirmare dignatus est.

Contrariis quibuscumque, etiam specialissima at-
que individua mentione dignis, non obstantibus.

Romae, ex Aedibus S. O., die 26 Maii 1911.

ALOISIUS GIAMBENE, *Substitutus pro Indulgentiis.*

L.  S.

(1) Véase en este BoLETÍN, pág. 133.

En virtud de las facultades apostólicas que se Nos conceden, designamos para las visitas exigidas para lucrar el Jubileo de la Porciúncula, la Santa Basílica Catedral y todas las iglesias parroquiales y ayudas de parroquias de la diócesis.

En las parroquias de fuera de la capital, donde los Párrocos ó sus encargados lo estimen oportuno, podrán, mediante la autorización que concedemos, designar el día del domingo siguiente al 2 de Agosto para lucrar la indulgencia indicada, observándose en todo las cláusulas y condiciones que en el *Motu Proprio* citado por el Santo Oficio se expresan.

Dicho *Motu Proprio* y consiguiente circular de este Obispado, que damos por reproducida en todas sus partes, se hallan en el BOLETÍN del próximo año pasado, pág. 226 y siguientes.

Salamanca, 1.^o de Julio de 1911.

El Vicario General y Gobernador Eclesiástico (S. P.),

DR. MANUEL GARCÍA BOÍZA.

S. C. de Religiosos

DECRETUM

Quum in Hispanica Ditione adhuc perdurent peculiares illae circunstantiae, ob quas, die 10 Decembris 1858, Religiosi e claustris ejecti et Monasteria Sanctimonialium Virginum jurisdictioni respectivorum Ordinariorum Dioeceseon, ad certum determinatumque tempus, Apostolicae Sedis Decreto, ibidem subjecta fuerant. Sanctissimus Dominus Noster Pius Papa Decimus, referente infrascripto Cardinali Sacrae Congregationis de Religiosis Praefecto, die 16 decurrentis mensis Maji, dignatus est prorogare ad aliud triennium praefatas Ordinariorum facultates: 1.^o, in Religiosos, qui extra claustra anno 1835 positi fuerant, si quis adhuc ipsorum supersit; et 2.^o, in ea Sanctimonialium Monasteria, quae de jure exempta sunt; sanans omnia, quae post ultimam earumdem facultatum pro-

rogationem ab ipsis Ordinariis peracta sunt, quaeque sanatione indigent; salvis tamen modificationibus, quae infra hoc triennium Apostolica Sedes huic Decreto afferre posset, si futura rerum adjuncta id expostulaverint.

Voluit tamen eadem Sanctitas Sua, ut in interpretandis eisdem facultatibus apprime serventur ea omnia quae a sa me. Pio Papa Nono, per Sacram Congregationem Episcoporum et Regularium, in epistola typis cusa d. d. 10 Decembris 1858, statuta sunt; utque Rvmi. Ordinarii prae oculis praesertim habeant specialem Sanctae Sedis mentem, his verbis ibidem expressam: “...verum admodum congruum esse, ut Ordinarii, nisi pro peculiaribus rerum et Monasteriorum adjunctis aliter in Domino existimaverint, in deputandis eorumdem Monasteriorum Vicariis, Confessariis, Moderatoribus, seu Directoribus spiritualibus deligant religiosos ejusdem ordinis, quatenus illi scientia, vitae probitate, prudentia, ceterisque qualitatibus praediti reperiantur.”

Poterunt igitur Rvmi. Ordinarii, absque ulteriore facultate Apostolica, ipsi per se deputare in Confessarios ordinarios Religiosos respectivorum Ordinum praevio tamen consensu respectivorum Superiorum Regularium: ea semper servata lege, ut iidem Religiosi in Confessarios designati in suo proprio Conventu vivant, nisi in aliquo determinato casu et ob peculiares omnino circumstantias. Rvmi. Ordinarii una cum Superioribus Majoribus Ordinis speciale indultum ab Apostolica Sede impetraverint et obtinuerint: servatis ceterum de jure servandis quoad triennalem mutationem Confessariorum ordinario rum ceterisque Apostolicis praescriptis.

Poterunt item Rvmi. ipsi Ordinarii, si et quando id opportunum duxerint, adhibere Superiores Regulares ad Visitationem Canonicam Monasteriorum respectivorum Ordinum peragendam. Hi tamen Visitatores eas tantum habeant facultates, quas Rvmi. Ordinarii ipsis commiserint, quaeque, hac non obstante delegatione, Episcopis integrae manent.

Hoc autem Decretum, una cum exemplari supradictae Epistolae *Peculiaribus inspectis circumstantiis* d. d. 10 Decembris 1958, omnibus et singulis

Rvmis. Ordinariis Hispaniae notum fiat et communi-
cetur. Contrariis non obstantibus quibuscumque.

Datum Romae ex Secretaria Sacrae Congregatio-
nis de Religiosis die 24 Maji 1911.

FR. J. C. CARD. VIVES, *Praef.*

L. ✠ S.

DONATUS, ARCHIEPISCOPUS EPHESINUS, *a Secretis.*

La carta de que se hace mención en el anterior de-
creto dice así:

Perillustris ac Rme. Domine uti Fratrer. Peculiaribus inspectis circumstantiis, in quibus Monasteria Sanctimonialium Virginum superioribus regularibus subjecta, nec non Religiosi viri e claustris ejecti in Hispanica ditione in praesens reperiuntur, Sanctissimus D. N. Pius PP. IX existimavit iis speciali Apostolicae Sedis providentia consulendum esse. Idcirco Sanctitas Sua predicta Monasteria Sanctimonialium Virginum, quae Praesidibus regularibus subsunt, ac insuper praefatos Religiosos viros extra claustra de gentes in Hispaniarum Regno jurisdictione Antistitum, seu Ordinariorum locorum in quibus eadem Monasteria respective reperiuntur, et memorati Religiosi commorantur apostolica auctoritate ad triennium a data praesentium computandum, nisi interim a S. Sede aliter provideatur, subjicit, et subjecta ac sub- jectos esse decernit: quin tamen impediatur, quomodo enunciati Religiosi viri libere confugere possint ad suos Praesides, seu Superiores Regulares quando agitur de rebus conscientiam respicientibus, quae ad votorum observantiam, et ad obligationes e religiosa professione promanantes referantur Quod vero speciat ad Sanctimonialium Monasteria de quibus agitur, Sanctitas Sua expresse declarat ea vi hujus pontificiae dispositionis in omnibus omnino Ordinariis locorum subjici, et ab eis unice regi debere, quin Regulares in iis sese ullo modo immiscere possint; verum admodum congruum esse ut Ordinarii, nisi pro pecularibus rerum, et Monasteriorum adjunctis aliter in Domino existimaverint in deputandis eorumdem Mo-

nasteriorum Vicariis, Confessariis, Moderatoribus, seu Directoribus spiritualibus deligant Religiosos ejusdem Ordinis, quatenus illi scientia, vitae probita te, prudentia, ceterisque qualitatibus ad eadem respectiva officia rite obeunda necessariis praediti reperiantur.

Haec quidem Tibi ex Sanctitatis Suae mandato communicamus, ut delegata superius jurisdictione pro ea, qua praestas prudentia in tua Dioecesi, utaris facta tamen in singulis actis expressa mentione hujus specialis apostolicae delegationis: Teque simul monitum volumus ut si in earumdem facultatum usu dubitatio vel difficultas exoriatur, eam ad hanc S. Congregationem negotiis, et consultationibus Episcoporum et Regularium praepositam solvendam proponas.

Interim vero Amplitudini Tuae fausta ac prospera cuncta adprecamur a Domino.

Romae ex S. Congregatione Episcoporum et Regularium. die 10 Decemb. 1858.

Amplitudinis Tuae.

Addictissimus ut Frater.

G. CARD. DE GENGA, *Praefectus.*

A. ARCHIEPISCOPUS PHILIPPEN, *Secretarius.*

REGLAS PONTIFICIAS PARA EL CLERO ESPAÑOL

Nuestro Santísimo Padre el Papa Pío X, por conducto de su Secretaría de Estado y confirmando las instrucciones dadas al Rvmo. Arzobispo de Bogotá por carta que le fué dirigida por el Emmo. Cardenal Rampolla el 6 de Abril de 1900, ha tenido á bien dictar las siguientes reglas, á que ha de ajustar su conducta el Clero español:

“Sacerdotes primo ac praecipue modestiam atque obedientiam erga suos Praelatos tenere pro officio studeant. Etenim “sicut Pontifex Romanus totius est Ecclesiae magister et princeps, ita Episcopi rectores

et capita sunt ecclesiarum quas rite singuli ad gerendum suscepérunt. Eas in sua quemque ditione ius est praesesse, praeципere, corrígere, generatimque de iis quae e re christiana esse videantur, decernere .. Ex quibus apparet adhibendam esse adversus Episcopos reverentiam praestantiae munera consentaneam, in iisque rebus quae ipsorum potestatis sunt omnino obtemperari debere... Quod igitur in munib[us] suis insumunt opera (sacerdotes) tunc sciant maxime fructuosum, proximisque salubre futurum, si se ad imperium eius nutumque finxerint qui dioecesis gubernacula tenet,“ (1).

„Ceterum, quamvis Ecclesiae ministris interdictum non sit, immo vero aliquando necessarium esse possit, iuribus civilibus uti sive inferendis sufragiis occasione electionum, sive in exercendis publicis munib[us] quae dignitati sacerdotali non adversantur, tamen ipsis sedulo cavendum est “ne se penitus tradant partium studiis ut plus humana quam coelestia curare videantur, nec prodeant extra gravitatem et modum“, (2).

„Quibus vero consiliis ad populum in hac re utantur, ea apte traduntur in decreto IX Synodi Quobecensis IV; quod quidem decretum, utpote S. Sedis mentem omnino referens quamvis a suprema S. Officii Congregatione pro Canadiensibus latum fuerit, tamen et ad Columbienses, pro circumstantiarum paritate, merito aptandum est. Decreti autem verba haec sunt.

„Nihil omittant animarum Pastores ut fideles sibi commissos praemuniant contra seductiones, scandala et omnia pericula horum dierum malorum; ipsisque longe ante, maxime vero tempore ipso electionum, sedulo in memoriam revocent quod Deus dominator et dominus electionum est et quod ipse est qui aliquando et dictos electores et candidatos et electos judicabit atque *unicuique reddet iuxta operas sua* (3); nec magis parcer eis qui intra quam illis qui extra tumultum electionum peccaverint. Edoceant eos diligenter officia sua quoad praefatas electiones, ipsis in-

(1) Encyclica *Immortale Dei*, 1.^o Nov. 1885.

(2) Encyclica *Cum multa ad Hispanos*, 8 Dec. 1902.

(3) Rom., II, 6.

culcando fortiter quod eadem lex quae civibus tribuit ius sufragii, iisdem gravem imponit obligationem ferendi suffragium suum quando opportet, atque hoc semper iuxta conscientiam suam, coram Deo, pro maiori bono tum religionis tum reipublicae, patriaeque suae, proindeque quod semper coram Deo ex conscientia tenentur suffragium suum dare illi candidato quem prudenter iudicant vere probum etidoneum ad adimplendum illud magni momenti munus sibi demandatum, invigilandi, scilicet, bono religionis et reipublicae atque adlaborandi fideliter ad illud promovendum ac servandum. Unde evidenter sequitur eos omnes peccare non tantum coram hominibus sed coram Deo qui vel sufragium suum vendunt vel qua cumque ex causa dant candidato sibi cognito prout indigno vel denique alios inducunt ad idem faciendum. Haec fideliter doceant populum suum pastores, tamquam fideles ministri Christi, in iis insistantstantque in omni caritate et patientia, nec ultra procedant in circumstantiis consuetis. Ut si quae particulares aut extraordinariae occurrunt circumstantiae, maxime cauteuant nequidquam moliantur inconsulto episcopo,,.

Attamen tria maxime sacerdotibus sunt fugienda: alterum ne e factionibus aliquoquin honestis aliam prae alia ardore nimio sustineant: alterum ne e sacro suggestu vel in S. Penitentiae tribunal adversariorum mentionem iniiciant vel nominatim eos aggrediantur, animosque contra determinatam personam instigare audeant: alterum ne Sacramentalem absolutionem poenitentibus denegent vel ab ipso Sacro tribunal repellant ex eo tantum, quod in adversa militent factione, dum aliquoquin omnia quae Ecclesia docet ipsi admitant et amplectantur. Memores enim esse debent, se pastores omnium animarum esse constitutos, ac pro ipsarum salute rationem esse reddituros. Si quis autem privatim vel in ipso Poenitentiae tribunal vel extra de agendi ratione in rebus publicis consilium petat, sacerdotes, iuxta communes prudentiae regulas respondeant, ut nulla inde sacerdotali muneri confletur invidia,,.

NUNCIATURA APOSTÓLICA

Privilegios concedidos por Su Santidad á la Real Familia de España

Madrid, 22 de Febrero de 1911.

Accediendo gustoso el Santo Padre á los deseos de Su Majestad Católica, y queriendo darle una prueba de su especial benevolencia, se ha dignado conceder á Su Majestad, por espacio de diez años, los siguientes privilegios, además de los que goza como militar en virtud del Breve del Santo Padre Pío VII.

1.^º Dispensa de abstinencia para todos los días del año, exceptuando únicamente el Miércoles de Ceniza y el Viernes y Sábado Santo.

2.^º Facultad para tomar carnes y pescados en una misma comida en los días que son de abstinencia para todos los demás fieles, quedando subsistente la obligación de no promiscuar en los Viernes de Cuaresma y en los días de Semana Santa.

3.^º Dispensa de ayuno para todos los días del año, excepción hecha de los Viernes de Cuaresma y del Viernes Santo.

Tan amplios privilegios son extensivos:

1.^º A la Casa de Su Majestad.

2.^º A la servidumbre que vive de la Real Mesa, esto es, á cuantos sean verdaderos comensales de la Casa de Su Majestad.

3.^º Los huéspedes podrán disfrutar los privilegios únicamente en las comidas íntimas y de familia. No se podrá, por tanto, promiscuar en las comidas públicas, en los convites y banquetes de gala, cuando se realicen en días de abstinencia y ayuno para los demás fieles.

Para evitar el escándalo y admiración que causaría al católico pueblo español al saber que en la Real Casa se violaban los graves preceptos del ayuno y de la no promiscuación, y para impedir que los huéspedes en las comidas íntimas y de familia, por ignorar la dispensa, puedan pecar gravemente, es necesario dar á conocer, en el tiempo y forma que se estime

más oportuno, los indultos y gracias arriba mencionados.

De modo que durante el año, y por el espacio de diez años, la Casa de Su Majestad Católica en las comidas íntimas y de familia está dispensada de ayunos y abstinencias con las precauciones dichas. Hay una excepción sólo en las comidas públicas de gala.

En la Cuaresma se hacen las excepciones que siguen:

1.^º El Miércoles de Ceniza habrá abstinencia de carnes, sin ayuno.

2.^º Los viernes de Cuaresma habrá ayuno, mas se podrá comer carne en la comida principal, sin promiscuar.

3.^º El Lunes, Martes, Miércoles y Jueves Santo, ni ayuno ni abstinencia, sólo no se podrá promiscuar.

4.^º El Viernes Santo ayuno y abstinencia.

5.^º El Sábado Santo abstinencia sin ayuno y sin promiscuar.

A., ARZOBISPO DE FILIPOS,
Nuncio Apostólico.

EL IMPUESTO DE DERECHOS REALES A LAS PERSONAS JURIDICAS

En varios Boletines eclesiásticos, y particularmente en el del Arzobispado de Zaragoza, se han publicado las disposiciones del Reglamento para la aplicación de la ley de 29 de Diciembre de 1910 en la parte relativa á las Personas Jurídicas; y como entre éstas se encuentra el Clero parroquial, hemos creído de nuestro deber publicarlas también y llamar su atención sobre las mismas.

El artículo 193 dice: "Gozarán de exención del impuesto sobre los bienes de las personas jurídicas.

A) Con relación á bienes determinados:

1.^º Los exceptuados absoluta y permanentemente de la contribución territorial, conforme al artículo 14 de la ley de 29 de Diciembre de 1910, y aquellos otros

á los que en lo sucesivo se otorgue el mismo beneficio por disposición expresa de una ley. Para gozar de esta exención será necesario presentar en la oficina liquidadora competente, certificación con referencia á los amillaramientos, catastros ó Registros fiscales, en que conste la exención de la contribución territorial reconocida á la finca de que se trate.

2.^º Las colecciones de monedas, medallas, cuadros, libros y demás de interés artístico ó arqueológico.

Para gozar de las exenciones declaradas en este párrafo y en el anterior, deberá presentarse el traslado de la Real orden de concesión y testimonio notarial del mismo, ó bien copia privada que se cotejará con su original por el liquidador, extendiendo la correspondiente diligencia que autorizará con su firma

B) Por consideración á la entidad propietaria:

8.^º Los pertenecientes á Hospitales, Hospicios, Casas de Caridad, Montes de Piedad y Cajas de Ahorro sometidos al patronato y á la aprobación del Gobierno.

Esta exención se declarará en cada caso por la oficina liquidadora del lugar en que dichos Institutos tengan su domicilio principal, previa presentación de la Real orden de aprobación.

9.^º Las instituciones de beneficencia gratuita y las sociedades cooperativas obreras de socorros mutuos, previa declaración de exención hecha por el ministro de Hacienda, oyendo al Consejo de Estado en pleno.

Para declarar la exención es preciso que se acompañen á la instancia en que solicite, los documentos que justifiquen la índole de la institución, sus Constituciones, Estatutos ó Reglamentos y el traslado de la Real orden de clasificación como de beneficencia, hecha por el ministro correspondiente. La declaración de exención se publicará en la *Gaceta de Madrid*.

Art. 198. Las personas jurídicas, exentas de este impuesto por hallarse comprendidas en el apartado B del art. 193, presentarán también la relación preventiva en el art. 196, acompañada de los documentos que justifiquen hallarse incluidas en alguno de los casos de exención.

Las personas jurídicas comprendidas en este artículo que no presenten la relación y documentos preventidos, dentro de los plazos marcados, se entenderá que renuncian á la exención; y si respecto de ellas se ejerciera la acción investigadora, vendrán obligados á satisfacer las cuotas, multas é intereses correspondientes al primer año pues en dicho caso la exención no surtirá efecto hasta el año siguiente.

Art. 199. El plazo para presentar las relaciones preventidas en los dos artículos anteriores será de tres meses, contando desde la fecha de la publicación de este Reglamento, para todas las personas jurídicas que entonces se hallen ya constituidas. Para las que se constituyan en lo sucesivo, el plazo será de tres meses, contados desde la fecha en que ese hecho ocurra.

Estos plazos podrán prorrogarse en las condiciones y con los requisitos preventidos por el art. 105; pero el plazo de prórroga no podrá exceder de otros tres meses.

Transcurridos los plazos indicados se hará efectiva la acción investigadora por los liquidadores del impuesto.

Art. 200. Una vez presentada la relación no será necesario reproducirla en años sucesivos, bastando declarar en cada uno de ellos las modificaciones que en los bienes ó valores ocurran.

Para que las declaraciones de reducción de bienes ó valores surtan efecto en cuanto á la liquidación anual, deberán presentarse en el mes de Enero de cada año, las presentadas después sólo surtirán efecto en la liquidación del año siguiente.

Las declaraciones de aumento de bienes deberán presentarse dentro de los plazos establecidos en los artículos 101 y 103, según que la adquisición haya tenido lugar por actos entre vivos ó por sucesión, y no motivarán la liquidación hasta el año siguiente al en que la dicha declaración deba formularse,,.

INSTRUCCIONES ACERCA DEL IMPUESTO SOBRE LAS PERSONAS JURÍDICAS

El Real decreto de 20 de Abril de este año aprobó el Reglamento provisional para la administración y recaudación del impuesto de derechos reales que grava á determinadas personas jurídicas con el 0'25 por 100 del valor comprobado de todos sus bienes, muebles é inmuebles.

Se hallan exentos del pago de este impuesto: 1.^º Los Templos. 2.^º Los Seminarios Conciliares. 3.^º Los cementerios que no produzcan rentas 4.^º Los edificios, huertos y jardines destinados al servicio de los templos católicos ó á la habitación y recreo de los Obispos y párrocos 5.^º Los bienes pertenecientes á Hospitales, Hospicios, Casas de Caridad, Montes de Piedad y Cajas de Ahorro, sometidos al patronato y aprobación del Gobierno. 6.^º Las instituciones de beneficencia gratuita y las Sociedades cooperativas obreras de socorros mutuos, previa la declaración de exención hecha por el Ministro de Hacienda, oyendo al Consejo de Estado en pleno.

Personas jurídicas exentas.—Las personas jurídicas exentas de este impuesto, para gozar de la exención deberán presentar, antes del 28 de Julio de este año, en el respectivo Registro de la Propiedad una instancia, extendida en papel de peseta, expresando en ella: 1.^º El nombre y domicilio de la persona jurídica propietaria de los bienes; y así, si se trata de una casa parroquial, se dirá; Cura Párroco de tal sitio.... 2.^º La descripción detallada de los bienes; y así, si se trata de un huerto ó casa parroquial, se consignarán sus linderos, situación y cabida, y si estuvieren inscritos en el Registro de la Propiedad, el tomo, folio y número de la inscripción. 3.^º La razón legal por la cual están exentos del impuesto. A la instancia tiene que acompañarse el documento que acredite que se halle en alguno de los casos de exención, y así, si se trata de una casa parroquial, se presentará certificación con referencia á los amillaramientos, catastros ó Registros fiscales en qué conste la exención de la contribución territorial.

Si no se cumple lo que antecede antes del 28 de Julio próximo, se exigirá el impuesto á los bienes de las personas jurídicas exentas. Interesa, pues, mucho presentar ese escrito en la forma que se acaba de detallar.

Personas jurídicas no exentas.—Estas, según el artículo 196 del Real decreto citado, tienen que presentar en las oficinas indicadas para las exentas y antes del 28 de Julio actual, una instancia extendida en papel de peseta, reseñando todos los bienes que poseen, firmada por el representante de la entidad jurídica.

En la instancia deberá consignarse: 1.^º El nombre y domicilio de la persona jurídica propietaria de los bienes. 2.^º Respecto de los bienes impuestos se expresará su situación, linderos y cabida, y si están inscritos en el Registro de la propiedad, el tomo, folio y número de la inscripción. Si no están inscriptos se consignará así. 3.^º Respecto de las inscripciones nominativas se consignará el número y capital nominal y efectivo que representan. 4.^º Respecto de los títulos de la Deuda Pública al portador, se consignará la serie y número de los mismos.

Los Sres. Curas Párrocos darán á conocer estas instrucciones en aquello que les afecte á las Comunidades religiosas y demás entidades jurídicas de toda clase y de carácter religioso existentes en su jurisdicción, ya estén ó no exentas del Impuesto.

Barbastro 26 de Junio de 1911.

N. B.—Fíjense los señores curas que para justificar la exención de las casas y huertos rectorales y otros edificios ó fincas, debe acompañarse á la instancia certificación, no de la Secretaría de Cámara, sino con referencia á los amillaramientos, catastrós ó Registros Fiscales del respectivo Municipio en que conste la exención de la contribución.

Modelo de instancia que puede emplearse para cumplir las anteriores instrucciones.

Sr. Liquidador del Impuesto de Derechos reales de...

D.... (nombre y apellido), mayor de edad, Párroco (Económico ó Coadjutor *in capite*) de la parroquia de S...., provincia de.... partido judicial de.... á V. S. atentamente.

EXPONE:

Que, deseando cumplir lo preceptuado en el capítulo XVII del Reglamento de 20 Abril de 1911 que trata del impuesto especial sobre los bienes de las personas jurídicas, presenta á V. S. la relación privada en que constan los bienes y derechos que corresponden en el día de hoy á los Sres. Curas párrocos de la parroquia de ... describiéndolos del modo siguiente:

El edificio de la Casa-Rectoral con su huerto ó iglesario anexo (exprésense los linderos por los cuatro puntos cardinales). Ocupa el terreno cubierto la extensión de... metros cuadrados. (Si hubiere fincas separadas de la Rectoral que pertecen al iglesario, consígnense con su extensión y linderos).

El templo parroquial con su Atrio, Cementerio y Capillas públicas que hubiere, expresando los linderos correspondientes. Si la iglesia tuviere alguna finca debe ingresar en la relación.

Es de advertir que los expresados bienes se hallan exentos absoluta y permanentemente del pago de contribución, con arreglo á lo dispuesto bajo el núm. 3º del art. 14 de la Ley de 29 de Diciembre de 1910, si bien el exponente lo declara para cumplir lo establecido en el 2º apartado, letra f, núm. 2º del art. 196 del expresado Reglamento.

CONGRESO EUCHARÍSTICO

HIMNO A CRISTO JESÚS

Aprobado por la Junta organizadora, previo dictamen
del Exmo. Sr. Menéndez Pelayo

Cantemos al amor de los amores,
cantemos al Señor.

Dios está aquí! Venid, adoradores,
adoremos á Cristo Redentor.

¡Gloria á Cristo Jesús! Cielos y tierra,
bendecid al Señor.

Honor y gloria á Tí, Rey de la gloria;
amor por siempre á Tí, Dios del amor.

¡Oh luz de nuestras almas! ¡Oh Rey de las victorias!

¡Oh vida de la vida y amor de todo amor!

¡A Tí, Señor, cantamos, oh Dios de nuestras glorias!
tu nombre bendecimos, ¡oh Cristo Redentor!

¿Quién como tú, Dios nuestro? Tú reinas y Tú imperas;
aquí te siente el alma; la fe te adora aquí.

¡Señor de los ejércitos! bendice tus banderas.

¡Amor de los que triunfan! condúcelas á Tí.

—
¡Gloria á Cristo Jesús! Cielos y tierra,
bendecid al Señor.

Honor y gloria á Tí, Rey de la gloria;
amor por siempre á Tí, Dios del amor.

RESTITUTO DEL VALLE.

En Madrid

Por falta de espacio no es posible publicar noticias
de los actos grandiosos del Congreso Eucarístico.
Sólo diremos que los anales de los Congresos Euca-
rísticos internacionales nada tienen semejante á la

procesión del día 29 de Junio, asegurando los extranjeros que el éxito de nuestro Congreso Eucarístico ha sobrepujado en todo al de los precedentes.

En Salamanca

El día 29, el M. I. Sr. Vicario General y Gobernador Eclesiástico de este Obispado, en nombre del Ilmo. Cabildo Catedral, Clero, Comunidades y Asociaciones religiosas y fieles diocesanos, dirigió á Madrid un sentido telegrama de ferviente adhesión al Congreso y de homenaje al Legado Pontificio.

Una prueba de acendrado catolicismo

Fué la que dió el jueves pasado, 29 de Junio, nuestra querida ciudad, uniéndose á la grandiosa manifestación de toda la España católica reunida en Madrid para la celebración del gran acontecimiento nacional de 1911: el Congreso Eucarístico.

Desde las primeras horas de la mañana notábase en nuestra ciudad un entusiasmo desacostumbrado: en todas sus calles y plazas veíanse adornar los balcones con policromas y variadas colgaduras, que en su mayor parte ostentaban un gran cartel de color, en el que se leía, escrita en grandes caracteres, esta hermosa salutación: "Alabado sea el Santísimo Sacramento." Los edificios públicos estaban asimismo colgados, como en días de fiesta nacional. Las comuniones fueron numerosas, como pocas veces se ha visto, en las parroquias y en las iglesias de religiosos.

Después de la misa solemne de la Catedral, quedó expuesto S. D. M., siendo incontables las personas que hasta la función de la tarde fueron á postrarse en de-

vota adoración ante el altar del Santísimo Sacramento. Por la tarde, á las seis, dió principio la solemne función con la estación, rosario y sermón, que predicó el presbítero D. Francisco Borrego, redactor de *La Semana Católica*, organizándose acto seguido la procesión con el Santísimo, que recorrió las calles de la Rua y Estafeta, regresando por la calle de la Rua, y terminando con la solemnísima bendición.

Nos complacemos en hacer notar que pocas veces hemos visto en las naves de nuestra Catedral un concurso tan nutrido y fervoroso como el del jueves. Salamanca, con sus autoridades civiles y militares á la cabeza, con su clero secular y regular, con su docta Universidad, se ha mostrado una vez más digna de la reputación que goza de ciudad catolicísima. Que Jesucristo Sacramentado se lo recompense.

Telegrama del Excmo. Sr. Obispo

Al terminar la procesión del día 29, el M. I. señor Provisor y Vicario General telegrafió á nuestro Reverendísimo Prelado dándole cuenta de la grandiosa manifestación católica realizada en dicho día por nuestra ciudad

El Excmo. Sr. Obispo contestó con el siguiente telegrama: "Profundamente conmovido por piedad salmantina ostentada ante Augusto Sacramento, doy rendidas gracias al cielo, aplaudo dignas autoridades, y del fondo del alma bendigo todos mis fervorosos católicos diocesanos.—*Obispo de Salamanca*,"

Lista de Congresistas.

(CONTINUACIÓN)

CONGRESISTAS

Don Juan Lamamié de Clairac y Trespalacios.

» Lorenzo Domínguez.

CONGRESISTAS ASISTENTES

Doña Teresa Sardón.

Don Andrés Polo.

Don Daniel Martín.

Doña Matilde Martínez.

» Salustiano Escudero.

Don Miguel Tocino.

» Inés Usallán.

« José Manuel González.

» Marcelino Turrión Pérez.

» Julián Juanes Sánchez.

Doña Joaquina de la Piedra.

» Valerio Yagüe.

Don Marcelino Escribano.

» Eduardo Benito.

Doña Valentina Hernández.

» Gabriel Herrero.

Don Plácido Corvo.

Doña Fany Díez.

Doña María Buxaderas.

Don Ricardo González.

» Pilaf Buxaderas.

» Gaspar Rivas.

» Florentina Gombau.

» Lucio Esteban Carbayo.

» Celestina de la Colina.

» Dámaso Ledesma.

» María Lamamié de Clairac.

Doña María Concepción Ruano.

R. P. Carlos Valdés.

Don Juan García Pascual.

Don José de la Mano.

» Tomás Ruiz Soto.

» Ludovico Tejedor.

» Manuel Cermeno.

» Manuel Pérez.

» Martín Marcos.

» José Santos González.

» Isaac Pérez.

Doña Patrocinio Girón.

» Rodrigo Peñalosa.

» Filomena García.

Doña Mercedes Castaño.

» María del Pilar Cobaleda.

» Ciriac Barreña.

Don Toribio M. de Beláustegui.

Don Salvador Cuesta.

RESUMEN

	Número.	Pesetas.
Congresistas de 15 pesetas cuota.....	54	810 »
Item asistentes de 5 id. id.	156	780 »
Adheridos de 1 peseta á 4 id. id.	657	778,60
Total de inscritos en las oficinas del Palacio Episcopal.	866	2.368,60

La cantidad de 2.368 pesetas y 60 céntimos se ingresó en el Banco á la cuenta corriente del Congreso Eucarístico.

NOTICIAS

El derecho de Asociación

El Sr. Arzobispo de Valencia ha publicado en la última semana un notable y sólidamente razonado opúsculo sobre el proyecto de ley presentado á las Cortes por el Gobierno regulando el ejercicio del derecho de Asociación. Es un trabajo que demuestra con toda claridad que la nueva ley, si se aprueba, creará á la Iglesia una situación intolerable, peor que la de franca separación, ya que tras de imponerle leyes que no distan mucho de la opresión, se impide el libre ejercicio de su soberanía espiritual, reconocida hasta en países protestantes.

También demuestra plenamente el Rmo. Prelado en este opúsculo el derecho sacratísimo del Papa á intervenir en el proyecto de ley de Asociaciones; la incompetencia del poder civil para legislar unilateralmente sobre la materia, la falta absoluta no ya de motivos, sino hasta de pretextos, para justificar su conducta, los peligros que entraña, y por consecuencia la amargura que experimentan los católicos al ver menospreciados sus derechos y sus más entrañables intereses.

Acompañan al valiente opúsculo, en forma de apéndice, el proyecto de ley de Asociaciones, la protesta del Episcopado español, la carta de Su Santidad al Obispo de Vich por su pastoral sobre este asunto y las Normas pontificias transmitidas últimamente por la Secretaría de Estado á los católicos españoles.

Es digno de leerse el trabajo de este insigne Prela-

do, pero muy especialmente debieran leerlo los inspiradores del nuevo proyecto de ley, para que se convencieran de la sinrazón de su nefanda obra.

La tirada es de algunos miles de ejemplares, que además de repartidos gratuitamente con preferencia en esta capital y en la diócesis, han sido remitidos por correo á ministros, senadores, diputados, académicos, magistrados, catedráticos y en general á todos los centros de cultura de España.

NECROLOGIA

Han fallecido D. Matías Cavero Canto, capellán municipal, y D. Pedro Gómez Román, párroco de Santa Marina, de Ciudad-Rodrigo. Pertenecían á la Hermandad de Sufragios Mútuos del Clero, por lo cual los señores socios aplicarán por cada uno la misa y responsos de costumbre.—R. I. P. A.